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A01. Goedkeuring van de verslagen  

a) van 14/09/2021 

b) van 09/11/2021 

De verslagen worden goedgekeurd onder voorbehoud van opmerkingen per e-mail van 

EDS. Bij e-mail van 08/12/2021 bevestigde EDS dat het geen opmerkingen heeft. De 

verslagen worden derhalve goedgekeurd. 

A02. BDF - Beheersorganen 

a) Evaluatie van de vergaderingen van de raad 
PG legde uit dat de deelname aan de vergaderingen van de Raad niet optimaal 

was. Veel afwezigheden en de onmogelijkheid voor sommigen om aan de 

vergaderingen deel te nemen, hetgeen hij begrijpt. We moeten oplossingen 

vinden om meer participatie te krijgen, wat zijn de sporen? 

Plaatsvervangers aan het installeren? Dit zou een langetermijnvisie mogelijk 

maken? Plaatsvervangers moeten automatisch worden uitgenodigd. In de 

statuten is niet voorzien in de vervanging van afwezige leden door hun 

plaatsvervangers. De statuten zullen dus moeten worden gewijzigd). 



VDE benadrukte dat het aan de leden van de Raad van Bestuur is om overeen te 

komen hoe de vergaderingen van de Raad van Bestuur nieuw leven kan worden 

ingeblazen. Het is mogelijk het aantal effectieve bestuursleden te verhogen. Het 

minimumaantal zou ook kunnen worden verhoogd. Daartoe moeten de statuten 

worden aangepast. 

PG was van mening dat er een maximum aantal gewone en plaatsvervangende 

leden moet zijn om de vergaderingen beheersbaar te houden: 12 personen is een 

maximum. Het zal niet gemakkelijk zijn om bij te houden wanneer er 

vervangingen zijn 

In geval van een stemming zouden alleen gewone leden stemrecht hebben!  

EDS wees erop dat het niet gemakkelijk zal zijn om een goede follow-up te 

hebben wanneer er plaatsvervangers zijn, die in beginsel niet naar elke 

vergadering komen. 

GM kan verzoeken dat plaatsvervangers automatisch aanwezig zijn op 

vergaderingen. Als het totale aantal wordt verhoogd tot 12 personen plus het 

secretariaat, is het nog beheersbaar. 

PG voegde daaraan toe dat indien het gewone lid niet aanwezig is, de 

plaatsvervanger ook kan stemmen. 

EDS vroeg of het niet interessant zou zijn om een paar meer verschillende 

organisaties in de Raad van Bestuur te hebben in plaats van een systeem van 

plaatsvervangers in te voeren. Zij gaf het voorbeeld van Ronald Vrydag die van 

alles meebracht. Er zijn interessante verbanden met andere soorten handicaps 

die de raad dynamischer zouden kunnen maken. We moeten zien wie kandidaat 

kan zijn. Iedereen moet er tussen nu en januari aan denken. Ook zou moeten 

worden gepreciseerd wat van een beheerder in het bestuur van de BDF wordt 

verwacht. Het zou wellicht interessant zijn de virtuele vergaderingen voort te 

zetten, omdat naar Bxl komen voor sommige mensen een belemmering kan zijn. 

Op het niveau van Altéo, zal het nog steeds EDS zijn of zal zij worden vervangen 

door een andere collega?  

PG stelde voor de leden te vragen of het mogelijk is de raad uit te breiden met 

andere mensen. Michel Magis was zeer geïnteresseerd in de BDF. We moeten zien 

wat we wettelijk kunnen doen. Zou het mogelijk zijn een plaatsvervanger te 

hebben die afkomstig is van een andere organisatie of van dezelfde organisatie 

als het lid? Wat wordt er van een beheerder verwacht? Je moet ook rekening 

houden met maandelijkse reizen... 

VDE, met betrekking tot het CA-schema in 2022, stelt voor de CA te vervroegen 

naar 12.00 of 12.30 uur omdat er een conflict is met een NHRPH WG 

PG/EDS/GM stemmen in met 12.00 uur Het secretariaat zal per e-mail nagaan 

of alle leden van de raad akkoord zijn. 

b) Vernieuwing van de organen (AV en raad van bestuur) in 2022 
VDE legde uit dat niet mocht worden onderschat dat er een oproep zou komen 

voor kandidaten voor het bestuur en dat de statuten zouden worden gewijzigd. 

De AV staat gepland voor 13 maart. Er zijn deadlines die gehaald moeten 

worden. Zij stelde voor een uur van de vergadering aan dit ene agendapunt te 

wijden. 

GM is van mening dat als we in januari geen besluit nemen en we met een 

voorstel van het bestuur komen voor een latere AV, dat ook prima is. 

VDE stelt voor de AV uit te stellen. 

GM stelt voor dat we "deskundigen" uitnodigen tot de vernieuwing voltooid is.  

EDS vraagt of wij niet wettelijk verplicht zijn de raad van bestuur te vernieuwen? 



Zij stelde voor te bekijken wat er voor de AV van maart kon worden gedaan en 

aan te kondigen dat de Raad bezig was met de voorbereiding van de toekomstige 

werking van de organen. De taken van de Raad van Bestuur moeten een 

herinnering inhouden van wat hij doet. In de statuten is sprake van een "bureau", 

maar er is nooit een bureau georganiseerd. 

GM antwoordde dat wij inderdaad een tijdje met een bureau hebben gewerkt, 

maar omdat het dezelfde mensen waren als in de raad van bestuur, zijn wij met 

het bureau gestopt. 

VDE zal met OME en AHT overleggen over statuten en begin januari vergaderen. 

Op de vergadering van de Raad van Bestuur van 11/01/2022 zal nog een 

vergadering worden gepland via doodle, alleen voor de statuten en de 

vernieuwing van de organen. 

GM drong erop aan dat Veerle erbij zou zijn: er zijn ook BDF-aanvragen voor de 

EDF, zij zou het coherent vinden als een jonger iemand het zou overnemen. 

Veerle heeft al deelgenomen aan de AV van de EDF en leek zeer geïnteresseerd in 

internationale aangelegenheden. 

EDS deelde mee dat zijn adres verkeerd was gespeld in de statuten. 

c) Algemene Vergadering 2022 - Voorbereiding: Gewone en 

Buitengewone Algemene Vergadering, Thema: "Deelname 
VDE vroeg of het thema "participatie" moest worden gehandhaafd. Ze zei dat ze niet 

erg duidelijk was. Ze is bang voor herhaling. Wat zal het BDF als input inbrengen in 

deze bezinning, naast hetgeen door de NHRPH werd ingebracht? Of is het alleen 

maar een presentatie van de reflectie van de Raad?  

A03. EDF - Wet op de kunstmatige intelligentie (AIA) 

a) Voorstel voor een verordening COM(2021) 206 definitief + bijlagen 

b) Standpunt van het maatschappelijk middenveld  

c) EDF verzoekt: opmerkingen BDF, instemming, medeondertekening 

d) Medeondertekening BDF + communicatie 

• PG legde uit dat het secretariaat een commentaarnota had opgesteld, aan 

de AV had voorgelegd en aan de EDF had toegezonden. Er is nota 

genomen van deze nota, die door de EDF naar behoren in aanmerking is 

genomen. 

• VDE wijst erop dat de standpuntnota van de EDF op donderdag 9 

december aan de federale ministers en de regio's is toegezonden. Gebruik 

het telkens wanneer je het spook van de digitalisering ziet opdoemen. De 

digitalisering gaat zeer snel en daarom is het risico van uitsluiting van 

sommige mensen zeer groot 

• EDS is van mening dat we met AI te maken hebben met iets anders dan 

digitalisering, meer voor het gebruik van overheidsdiensten of bedrijven 

om "het gebruik van diensten te vergemakkelijken". 

• VDE bevestigde dat IA wordt voorgesteld als een oplossing om bepaalde 

diensten aan de bevolking te verlichten, maar uiteindelijk is er geen 

contact met de persoon. 

• OME wijst erop dat over de IA en digit alleen de BDF een standpunt heeft 

ingenomen en dat over de IA de raad heeft ondertekend. 

• EDS wijst erop dat ook de Deense raad de standpuntnota van EDF heeft 

ondertekend. 



A04. Raad van de EDF: 18/11/2021 

a) Notulen: GM en PG 

• PG legde uit dat hij die avond zijn rapport naar OME had gestuurd. 

• GM heeft een update gegeven van de belangrijkste informatie van de 

EDF-bestuur: 

i. De volgende vergadering van de Raad van Bestuur zal plaatsvinden 

op 12-13 maart 2022 in Parijs, hetzij rechtstreeks, hetzij in een 

hybride vorm. Het zal plaatsvinden aan de vooravond van de 

presidentsverkiezingen. Ze willen er een groot moment van maken. 

Op 9 maart zal de Franse staatssecretaris haar Europese 

ambtgenoten uitnodigen. Als reizen is toegestaan, zou het goed 

zijn als de BDF in die week aanwezig is. 

1. EDS wees erop dat als het om een vergadering van 

ministers gaat, de BDF daar niet hoort te zijn 

2. OME zal proberen meer te weten te komen van Franse 

collega's en EDF 

3. VDE stelt voor een brief te schrijven naar de minister om 

haar te laten weten dat het BDF beschikbaar is om haar te 

helpen bij de voorbereiding van deze vergadering 

ii. De voordrachten voor de vernieuwing van de Raad van Bestuur 

moeten uiterlijk op 31/03 ontvangen zijn. De lijst van kandidaten 

zal medio april definitief worden vastgesteld. De stemming vindt 

medio mei plaats. 

iii. Wat het VN-Verdrag over de rechten van personen met een 

handicap betreft, zal de vooruitgang bij de uitvoering van het VN-

Verdrag over de rechten van personen met een handicap door de 

EU in maart 2022 door het Comité worden geëvalueerd. Het comité 

zal de lijst van vragen in maart 2022 opstellen. De EU heeft een 

jaar de tijd om te reageren. De EDF zal de leden raadplegen om 

zijn verslag in januari af te ronden. Zij hebben een onderdeel 

"vrouwen", "klimaat" en "gezondheid" toegevoegd. Het verzoek van 

de BDF om een punt "werkgelegenheid" toe te voegen werd 

gehoord, maar zij zeggen dat dit aspect reeds elders aan bod is 

gekomen. EDF vroeg om te worden gevoed.  

1. De OME verklaarde dat de raadpleging van de leden sinds 

20 november 2021 aan de gang is en dat de uiterste termijn 

15 december is. Het secretariaat zal tijdig een nota aan de 

Raad voorleggen, maar die zal kort zijn. 

iv. EDC: de opstelling van de standpuntnota van de EDF is aan de 

gang. Ze werken er aan met advocaten. GM wees erop dat de BDF 

zeer geïnteresseerd is in deelname aan deze kwestie. Marie 

Denninghaus beloofde contact met ons op te nemen. 

v. Pakket stedelijke mobiliteit: Marie Denninghaus zal deelnemen aan 

een door de EG georganiseerde "parkeer"-bijeenkomst op 8 

december.  

1. VDE herinnert eraan dat het kabinet een zeer ingewikkelde 

oplossing voorstelt, waarbij verschillende databanken met 

elkaar worden vergeleken, waarmee de NHRPH het niet echt 

eens is. Het zou interessant zijn te weten hoe dit in andere 

lidstaten wordt gedaan 

2. De Raad verzocht het secretariaat Marie Denninghaus voor 

het eind van het jaar terug te bellen om feedback te krijgen 

over de inhoud van deze vergadering. 

vi. 25e verjaardag: de slogan zal zijn "niets over ons zonder ons". De 

kwestie van de insluiting is niet gehandhaafd. Het thema zal zijn 

werkgelegenheid, onderwijs en toegankelijkheid 



vii. De EDF-begroting is in evenwicht.  

1. PG zei dat de reiskosten tot een minimum zijn beperkt, 

maar dat de begrote bedragen niet voor andere uitgaven 

kunnen worden gebruikt. Zij willen een financiële strategie 

omdat het hebben van slechts één "sponsor", de EG, geen 

goede zaak is. 

viii. GM drong aan op het belang van voortzetting van de "gemengde" 

vergaderingen. Ze zullen het plannen. 

ix. Een nieuw Frans geassocieerd lid is aanvaard. 

x. "Herziening van de leden: 5 leden moeten nog worden "herzien". 

Dit zijn geen Nationale Raden. De situatie van de BDF lijkt dus te 

worden bekrachtigd. 

1. PG meldde dat een Duitse vereniging 2.000.000 leden 

heeft. Hij vraagt om een betere vertegenwoordiging in de 

EDF 

b) SDG-video: BDF-presentatie 

• GM legt uit dat het ze, zonder problemen 

c) Vernieuwing van de organen 2022: welke BDF-kandidaat voor de EDF-bestuur? 

• Zie punt A02b: voorstel van Veerle door GM: zij zou het coherent vinden 

als een jonger iemand het overnam. Veerle had al deelgenomen aan de AV 

van de EDF en leek zeer geïnteresseerd in internationale 

aangelegenheden. 

A05. EDF - Europese Dagen van Personen met een 

Handicap, 2-3 december 2021 

a) Verslag van de deelnemers 

• KBH legt uit dat  

i. Commissaris Dalli concentreerde zich op gezondheid, digitale 

overgang en EDC, en kondigde aan dat het tegen eind 2022 in alle 

lidstaten zou worden erkend (?? ) 

ii. Yannis Vardakastanis richtte zijn toespraak vooral op de digitale 

overgang 

iii. De heer Urtic, Sloveens minister, sprak over de digitale overgang, 

over geestelijke gezondheid in de zin van het eisen van dezelfde 

kwaliteit van geestelijke en lichamelijke gezondheid, 

overeenkomstig artikel 25 van het VN-Verdrag over de rechten 

van personen met een handicap, en over het feit dat Slovenië 

gebarentaal als nationale taal heeft erkend  

• PG meldt dat de Access City Award 2021 naar een stad in Zweden is 

gegaan: Wintopic (???) 

A06. EDF - UNCRPD: schaduwrapport 

a) Toetsing van de vorderingen van de Europese organen: vragenlijst van de EDF 

• Zie punt A04 

b) Voorstellen van het secretariaat 

• OME kondigt aan dat de Raad volgende week suggesties voor wijzigingen 

van de BDF zal ontvangen 

• GM vroeg of in het hoofdstuk over werkgelegenheid een snede moet 

worden gemaakt over beschutte arbeid: de Algemene Toelichting op 

artikel 27 is van mening dat alle beschutte arbeid moet worden 

uitgebannen 



• EDS suggereert dat ook de noodzaak van een mentaliteitsverandering bij 

de werkgevers moet worden benadrukt 

A07. Speciale VN-rapporteur voor armoede (O. de 

Schutter) - Internationaal onderzoek naar niet-opname 

a) Vragenlijst 1 - Ministeries en NGO's 

• OME legde uit dat er een verwarring was ontstaan in de antwoorddata: 

vragenlijsten voor organisaties die niet langer beschikbaar waren  

b) Voorgestelde antwoorden van het secretariaat 

• OME verontschuldigt zich: er was geen tijd om eraan te werken 

c) Bericht aan BDF-lidorganisaties 

• De OME legde uit dat zij de enquête had toegezonden aan de 

aangesloten organisaties en adviesraden. Indien u reageert, gelieve een 

kopie te zenden aan het Secretariaat. 

• OME :  

A08. ERA + EDF - Conferentie, verslag VDE + KBH 

a) KBH legde uit dat de presentatie van Ima Placencia (EC) zich toespitste op : 

• onzichtbare handicaps. Deze moeten goed in aanmerking worden 

genomen 

• Werkgelegenheid: PMH zijn ondervertegenwoordigd. Zij lopen het 

risico in armoede te vervallen 

• de PH-strategie van de EU: zal vanaf 2021 worden uitgevoerd. Met 

ingang van 2022, zal er per lidstaat een scorebord zijn over de 

uitvoering  

• het ESF moet worden gebruikt in overeenstemming met de PMH. 

b) Zij legde uit dat de interventie over stemrecht erop had gewezen dat : 

• Eén persoon = één stem 

• Jammer dat de partijen geen FALC gebruiken 

• Herinnering art 25: mogelijkheid om op verschillende manieren te 

stemmen 

• Verplicht stemmen is belangrijk 

GM mag niet uit het oog verliezen dat het stemmen per brief in België als een 

wondermiddel wordt gepresenteerd. Dit kan het geval zijn, maar alleen als het 

niet wordt gebruikt om de ontoegankelijkheid van stembureaus te rechtvaardigen 

OME dringt aan op het begrip keuze (standpunt BDF), de persoon moet de keuze 

hebben tussen persoonlijk stemmen en stemmen bij volmacht: de stembureaus 

moeten toegankelijk zijn 

A09. UNCRPD - UNIA: Parallel verslag 

PG vindt het een goed, goed gestructureerd verslag. 

EDS onderstreept dat de naar voren gebrachte punten die van de BDF zijn. Zij 

gingen elke keer tot de kern van de zaak met aanbevelingen. 



A10. Duitstalige Gemeenschap - Adviesraad PMH: 

ontwerpdecreet 

• PSch legde uit dat hij eerder deze week een uitnodiging van de regering had 

ontvangen om het voorstel voor een decreet tot oprichting van een raad voor 

advies van PMH in de GC te presenteren. Dit komt +/- goed overeen met wat op 

het Kleines Forum werd gevraagd.  

a. Er werd om een decreet verzocht om politisering te voorkomen, aangezien 

dit inhoudt dat het parlement, dat over de uitvoering zal stemmen, moet 

worden geraadpleegd. Dit zal ruimte laten voor aan te nemen 

amendementen 

b. De rechtspersoonlijkheid is ook een succes. We hadden gevraagd om een 

asbl waardoor we andere middelen kunnen hebben, via CAP48, of ESF... 

c. De definitie van de doelstelling, we krijgen een zeer brede doelstelling: we 

zijn niet beperkt in onze actie 

d. De samenstelling is teleurstellend: de regering heeft ons niet gevolgd. Er 

zijn drie niveaus: 

i. Fase 1: erkenning van verenigingen, hoewel er geen 

erkenningsmethode is. 8 verenigingen worden door de Dienststelle 

geïdentificeerd. Twee bestaan niet meer, slechts 4 zijn bereid zich 

anders dan in het veld in te zetten. Eén vereniging mag zich laten 

vertegenwoordigen door iemand van de Braille Liga. Hij zou in orde 

zijn, helaas heeft Peter geen nieuws meer... Wordt vervolgd met 

Michel Magis 

ii. Fase 2: een beroep doen op het "grote publiek" om mensen te 

vinden die lid kunnen worden van de adviesraad. Hun aantal zou ¾ 

zijn van het aantal mensen dat vertegenwoordigd is in niveau 1. 

Wij hebben geen controle over dit niveau. In ieder geval zal het de 

minister zijn die de mensen zal aanwijzen 

iii. Niveau 3: vertegenwoordigers van de gemeentelijke adviesraden. 

Alleen La Calamine heeft er momenteel een. Het probleem is dat dit 

de deelname zal politiseren... 

e. Het financiële aspect, 70.000 euro, is te beperkt, zodat de steun aan 

verenigingen niet mogelijk zal zijn. We kunnen een vrijgezel inhuren en 

20.000 hebben voor vertalingen, apparatuur... 

f. Het quotum: 50% van de leden moeten PMH zijn 

Het Kleines Forum besloot de organisaties één voor één om 

professionalisering te vragen. Het Kleines Forum vraagt zich af of het niet 

als een non-profitorganisatie moet worden gestructureerd om meer 

bekendheid te geven aan de problematiek. Dit zou ons een vereniging 

meer in rang 1 geven. 

Het is mogelijk dat het parlement de BDF zal uitnodigen om te spreken. 

• EDS vindt het resultaat interessant. Het is niet perfect, maar het is al een groot 

pluspunt 

• GM vroeg of voor het eerste niveau het aantal beperkt zou blijven tot 3? 

• PSch antwoordde dat niet alle bestaande organisaties konden worden 

opgenomen, maar dat er slechts 4 beschikbaar zijn 

• EDS herinnert ons eraan dat het probleem bij CG de relatieve zwakte van de 

associaties is. Dit zal de noodzaak van steun voor verenigingen aan het licht 

brengen. Het is niet omdat je een PMH bent dat je PMH correct zal 

vertegenwoordigen 



B01. EU - Conferentie "Jeugd en de toekomst van 

Europa" 26/11/2021, in België: verzoek om bijzondere 

aandacht voor "jeugd en handicaps": uitgesteld tot 

26/04/2022 

OME legt uit dat de conferentie is uitgesteld 

B02. België - Grondwet-Art.22 - Conferentie door 

Isabelle Hachez en Jogchum Vrielink, 20/10/2021: wat 

nu? 

Geen commentaar 

B03. Overstromingen in België, juli 2021: follow-up 

OME vergeet niet dat het nodig is de onderzoekscommissie aan te schrijven om te 

wijzen op de aandachtspunten inzake communicatie en verzorging van de PMH. Dat 

zal hij doen als hij tijd heeft... na 20/12 

GM legt uit dat er een brief van de NHRPH naar minister Lalieux zal worden gestuurd 

voor de CIM-handicap en dat dit punt daarin zal worden opgenomen 

B04. Internationaal forum over de integratie van 

kinderen met een handicap - Oezbekistan & Unicef - 

19/1/2021 : Notulen - PG 

a) PG legt uit dat hij met één oor heeft gevolgd: veel van de interventies waren erg 

gericht op de situatie in Oezbekistan. We werden geïdentificeerd als aanwezig. 

C01. Varia 

a) PSch: KF publiceerde 4 pagina's voor de dag van 3/12 in Grenz Echo over 

invaliditeit. We hebben er 3 maanden aan gewerkt. We moesten samen 

werken aan de achtergrond van hoe we onszelf noemen, wat inclusie is... 

Een artikel op de conventie, een pagina in FALC... we hebben laten zien 

dat mensen met een handicap aanwezig zijn. Het was een werk dat hielp 

om het team samen te smelten.  

b) OME vroeg of Peter wist of de SDG-video's op de BRF zijn uitgezonden. 

PSch bevestigde dat dit het geval was geweest. 


